



<p>Draft terms of reference for the CDDH Drafting Group on Human Rights in Situations of Crises (as adopted by the CDDH at its 95rd meeting, 23-26 November 2021)</p>	<p>Projet de mandat pour le Groupe de rédaction du CDDH sur les droits de l'homme en situations de crise (tel qu'adopté par le CDDH lors de sa 95^e réunion, 23 – 26 novembre 2021)</p>
<p>The CDDH gives the following terms of reference to its Drafting Group on Human Rights in Situations of Crises (CDDH-SCR):</p> <p>"On the basis of developments in member States, within the Council of Europe and in other relevant international organisations, the CDDH-SCR is instructed to:</p> <ul style="list-style-type: none"> (i) Draft a report on member States' practices in relation to derogations from the European Convention on Human Rights in situations of crises (deadline set in the draft terms of reference of the CDDH: 31 December 2022); (ii) Develop a toolkit for human rights impact assessment of the measures taken by the State in situations of crises (deadline set in the draft terms of reference of the CDDH: 31 December 2022); (iii) Draft a non-binding legal instrument on the effective protection of human rights in situations of crises, based notably on lessons learnt from the COVID-19 pandemic (deadline set in the draft terms of reference of the CDDH: 30 June 2023). <p>The provisions of Resolution CM/Res(2021)3 on intergovernmental committees and subordinate bodies, their terms of reference and working methods, shall apply <i>mutatis mutandis</i> to the functioning of this drafting group.</p>	<p>Le CDDH donne le mandat suivant à son Groupe de rédaction sur les droits de l'homme en situation de crise (CDDH-SCR) :</p> <p>« Sur la base des développements dans les États membres, au sein du Conseil de l'Europe et dans d'autres organisations internationales pertinentes, le CDDH-SCR est chargé de :</p> <ul style="list-style-type: none"> (i) rédiger un rapport sur les pratiques des États membres en matière de dérogations à la Convention européenne des droits de l'homme en situation de crise (date limite fixée dans le projet de mandat du CDDH : 31 décembre 2022) ; (ii) développer une boîte à outils pour l'évaluation de l'impact sur les droits de l'homme des mesures prises par l'État en situation de crise (date limite fixée dans le projet de mandat du CDDH : 31 décembre 2022) ; (iii) rédiger un instrument juridique non contraignant sur la protection effective des droits de l'homme en situation de crise, basé notamment sur les enseignements tirés de la pandémie de COVID-19 (date limite fixée dans le projet de mandat du CDDH : 30 juin 2023) ». <p>Les dispositions de la Résolution CM/Res(2021)13 concernant les comités intergouvernementaux et les organes subordonnés, leur mandat et leurs méthodes de travail s'appliquent <i>mutatis mutandis</i> au fonctionnement de ce groupe de rédaction.</p>